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Amerikaans vuilbroed (AVB) 
Er heeft een bespreking plaatsgehad met vertegenwoor-
digers van diverse belangengroepen, waaronder de 
koninginnetelers, over de preventiemaarregelen voor 
1996. In principe is besloten om volken waarmee geteeld 
wordt niet meer klinisch te controleren, maar door middel 
van honingmonsters de eventuele besmetting met AVB te 
laten vaststellen. Dit onderzoek kost f50,- per monster, er 
kan gewerkt worden met een mengsel van honing uit 
diverse volken van één stand. De voorzitter zal aan de 
Bedrijfsraad voorstellen om deze kosten te vergoeden. 
Met betrekking tot de 'stamping-out' ( vernietiging van de 
volken en materialen) is voorgesteld om een korting op de 
vergoeding toe te passen bij slechte hygiënische omstan-
digheden. Dit is wettelijk mogelijk volgens dhr. H. van - 
Schuppen. Het HB is het eens met dit voorstel, omdat 
hygiëne een belangrijk aspect van preventie is waar steeds 
aandacht aan wordt geschonken, bijvoorbeeld tijdens 
cursussen Bijengezondheid, en op de Bijengezondheids-
dag. De eigen verantwoordelijkheid moet meer hij de 
imker komen te liggen. 
Ambrosiushoeve 
Er is uitgebreid gesproken over de financiering van dc 
Ambrosiushoeve. Uiteindelijk is besloten drie voorstellen 
ter stemming aan de Algemene Vergadering voor te leggen: 
een contributieverhoging van f 10,- voor de VBBN. Een 
verhoging van de bijdrage aan de Ambrosiushoeve van 
f5.- naar f 10.- per imker per jaar. en een eenmalige 
bijdrage van f28.000,- om het financieringstekort van de 
Ambrosiushoeve in 1996 te dekken. De brief van de 
voorzitter over de contributieverhoging heeft slechts een 
enkele reactie opgeleverd. 
B1-2000 
Dit is een samenwerkingsproject van de Euregio Westfalen-
Lippe en de provincies Gelderland en Overijssel. Het 
project is opgezet omdat overal het aantal imkers terug-
loopt: men is voortdurend bezig met het bestrijden van 
ziekten, men wordt geconfronteerd met weinig stuif-
meelaanbod en slechte oogsten. met weinig begrip van dc 
omgeving voor de noodzaak van het hijenhouden en 
misverstanden tussen natuurbescherming en bijenhouders 
over het gemeenschappelijk belang van bescherming van 
insekten. Voor het project wordt subsidie aangevraagd in 

Brussel. Met name de overheid aan Duitse zijde is erg 
overtuigd van het nut van het project. Het is belangrijk dat 
een aantal HB-leden hierin hun stem laten horen.Besloten 
wordt dat dhr. F.G.A. Janssen en mw. C. Reker deze taak 
op zich zullen nemen. 
Commissie Bijengezondheid 
Op 17 februari is een studiedag Bijengezondheidzorg 
gehouden in Utrecht. Sprekers waren J.N.M. Calis, 
B. Kraus en F. Puhl, J, Veenhof, J. van Praagh. F. Jacobs 
over de onderwerpen 'hygiëne' en 'voorkoming van 
ziekten'. 
Commissie Koninginneteelt 
De jaarlijkse koninginneteeltdag vond plaats op 
27 januari. ook in Utrecht omdat de zaal bij Entomologie 
niet meer beschikbaar is. Sprekers waren J. Bongers, 
M. Hallmans. J, Veenhof. J. Beetsina. J. °nen en R. Kakes. 
Commissie Krachtplanten 
De drachtplantencommissies van de diverse organisaties 
hebben een gezamenlijke drachtplantenfolder ontworpen. 
Deze is simpel uitgevoerd en kan aangevraagd worden bij 	153 
de eigen secretariaten. De nationale Boomplantdag vindt 
plaats op 20 maan, waarbij 'het bos voor de toekomst' in 
Zeewolde wordt geplant. In alle regio's kunnen activi- 
teiten worden opgestart zoals aanplant van insekten- 
vriendelijke bomen. Het algemeen secretariaat heeft een 
lijst van provinciale commissies voor advies en coordinatie. 
Commissie Honing 

honingthemadag 21 oktober 1995 was goed bezocht. 
Voor het symposium 'Natuurzuivere honing'. dat op 
2 november a.s. in Wageningen wordt gehouden, zijn vijf 
sprekers gevonden: prof. Vorwohl en dr. Rohner uit 
Duitsland, dr. Mirjan de Greet' uit België, en drs, 
P. Oomen en drs. A. de Ruijter uit Nederland. 
Commissie Onderwijs 
Op 4 november is er een Onderwijsdag gehouden in 
Blijdorp, Rotterdam. Er is een landelijke Onderwijs- 
commissie opgericht. Een deel van de Commissie gaat 
zich bezighouden met de eindtermen. een ander deel 
neemt de opleiding tot bijenteeltleraar onder de loep. 
Het cursusboek liep steeds vertraging op. Dhr. 
J.J. Speelziek heeft nu aangeboden om zelf een vierde 
druk ie verzorgen. De rechten hiervan komen hij de VBBN. 
Financiën 
De penningmeester heeft een concept-begroting opgesteld 
op grond van de cijfers van het accountantsrapport. 
De penningmeester wil ideeën lanceren om op een andere 
manier geld te verdienen. De voorzitter stelt voor te 
proberen nuttige projecten te starten. daar komt gemakke- 
lijk subsidie voor. 
Frederiksoord 
Via het Platform 'Groen in de Woonomgeving' nemen de 
VBBN en de Vlinderstichting deel aan het project 'Land 
van Weldadigheid' te Frederiksoord. Hier worden 
proeftuinen voor milieubewust tuinieren aangelegd en een 
vaste expositie over vlinders, bijen en andere insekten 
ingericht. 
Groepen 
Op enkele plaatsen functioneren de groepen moeizaam: 
het is moeilijk om het bestuur compleet te krijgen, sub-
verenigingen willen niet meewerken, de vergaderingen 
worden slecht bezocht. Op andere plaatsen gaat het veel 
heter. Op de vergadering van groepen en HB in het 
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Amerikaans vuilbroed (A VB) 
Er heeft een bespreking plaarsgehad met vertegenwoor
dtger van di verse belangengroepen. waaronder de 
koninginnetders, over de preventiemaatregelen voor 
1996. ln principe is besloten om volken waarmee getccld 
worclt nict meer klinisch te controleren, maar door middel 
van honingmonster de eventuele besmett ing met A VB te 
Iaten vaststellen. Dit onderzoek kost f 50,- per mon ter. er 
kan gewerkt worden met een mengsel van honing uit 
diverse vo lke n van een stand . De voorzitter zal aan de 
Bedrij fs raad voorste llen om deze kosten te vergoeden. 
Met betrekking tot de 'stamping-out ' ( vern ietiging van de 
volken en materialen) is voorgesteld om een korting op de 
v~rgoed ing toe te pa sen bij s lechte hygienische omstan
dtgheden . Dit is wenelijk mogelij k volgens d.hr. H. van -
Schuppen. Het HB is het eens met dit voorstel, omdat 
hygiene een belangrijk aspect van preventie is waar steeds 
aandacht aan wordt geschonken , bijvoorbeeld tijden 
cursussen Bijengezondheid. en op de Bijengezondheids
dag. De eigen verantwoordelijkheid moet meer bij de 
imker komen te liggen. 
Ambrosiushoeve 
Er is uitgebreid gesproken over de fi nancieri ng van de 
Ambrosiushoeve. Ui teindelijk is besloten drie voorstellen 
ter stemming aan de Algemene Vergadering voor te leggen: 
een contributieverhoging van f I 0,- voor de VBBN. Een 
erhoging van de bijdrage aan de Ambrosiushoeve van 

f5 .- naar f lO,- per imker perj aar, en een eenmali rre 
bijd rage van f28.000,- 0111 het financie ringstekon"'van de 
Ambros iushoeve in 1996 te dekken. De brief van de 
voorzitter over de contributieverhoging hee ft slechts een 
enk ele reactie opgeleverd. 
81-2000 
Dit i een samenwerkingsproject van de Euregio Westfalen
Lippe en de provincies Gelderland en Overij ssel. Het 
project is opgezet omdat overal het aantal imkers teru g
loopt: men i voortdurend bezig met he t best:rijden va; 
ziekten, men wordt geconfronteerd met weini g stu if
meelaanbod en slechte oogsten. met weinig begrip van de 
omgeving voor de noodzaak van het bijenhouden en 
misverstanden tus en natuurbescher111ing en bijenhouders 
over het gemeenschappelijk belang van beschermi ng van 
insekten. Voor het project wordt ubsid ie aangevraagd in 

Brussel. Met name de overheid aan Duitse zijde is erg 
overtuigd van het nut van het project. Het is be langrijk dat 
een aantal HB-Ieden hierin hun stem Iaten horen.Besloten 
wordt dat dh r. F.G.A. Janssen en mw. C. Reker deze taak 
op zich zullen nemen. 
Commissie Bijengezondheid 
Op 17 februari is een . tudiedag Bijengezondheidzorg 
gehouden in Utrecht. Sprekers waren J. .M. Calis, 
B . Kraus en F. Pohl , J. Veenhof, J. van Praagh, F. Jacobs 
over de onderwerpen ' hygiene' en ·voorkoming van 
ziekten'. 
Commi ie Koninginnetcelt 
De jaa rlijkse koninginnetee ltdag vond plaats op 
27 januari . oak in Utrecht omdat de zaal bij Entomologie 
niet meer beschi kbaar is. Sprekers waren J . Bongers, 
M . Hallmans. J. Veenhof. J. Beetsma, J. Otten en R. Kakes. 
Commissie Drachtplanten 
De drachtplantencommissies van de di verse organisati es 
hebben een gezamenlijke drachtphUltenfo lder ontworpen. 
Deze is simpel uitgevoerd en kan aangevraagd worden bij 
de e igen secretariaten. De nationale Boomplantdag vindt 
plaats op 20 maart, waarbij ' het bos voor de toekomst· in 
Zeewolde wordt geplant. In aile regia's kunnen acti vi
teiten worden opgestart zoals aanplant van insekten
vriende lij ke bomen. Het algemeen secretariaat heeft een 
lijst van provinciale commi sies voor advies en coordinati~ . 
Commissie Honing 
De honingthemadag 2 l oktober 1995 was goed bezocht. 
Voor het symposium ·Natuurzuivere honing' . dat op 
2 november a.s. in Wageningen wordt gehouden, zij n vij f 
sprekers gevonden: prof. Vorwohl en dr. Rohner uit 
Duitsland, dr. Mirjan de Greef ui t Belgie, en drs. 
P. Oomen en drs. A. de Ruij ter uit Nederl and. 
Commissie Onderwijs 
Op 4 november is er een Onderwij sdag gehouden in 
Blij clorp. Rotterdam. Er is een landelijke Onderwij s
comm issie opgericht. Een cleel van de Commi ssie gaat 
zich bezighouden met de eindtermen, een ander deel 
neemt de opleiding tot bijenteeltleraar onder de loep. 
Het cursusboek liep steeds vertragi ng op. Dhr. 
J.J. Speelziek heeft nu aangeboden 0111 zelfeen vierde 
druk te verzorgen . De rechten hiervan komen bij de VBBN. 
Financien 
De penn ingmeester heeft een concept-begroting opgesteld 
op grand van de cij fers va n het accounta ntsrapport. 
De penni ng111eester wil ideeen lanceren 0111 op een andere 
manier geld te verd ienen. De voorzitter ste lt voor te 
proberen nutt ige projecten te starten, daar komt gemakke
lijk subsidie voor. 
.Frederiksoord 
Via het Platform 'Groen in de Woono111gevi ng' nemen de 
VBBN en de Vlinderstichting deel aan het project 'Land 
van Weldadigheid ' te Frederiksoord. Hier worden o.a. 
proeftuinen voor 111i lieubewust tu inieren aange legd en een 
vas te ex positie over vlinders, bijen en andere insekten 
ingericht. 
Groepen 
Op enkele plaatsen functioneren de groepen moe izaam: 
het is moeilijk om het besnJU r compleet te krijgen, sub
verenigingen willen niet meewerken, de vergaderi ngen 
worden slecht bezocht. Op andere plaatsen gaa t het veel 
beter. Op de vergadering van groepen en HB in het 
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voorjaar zal dit op de agenda staan. 
Van enkele groepen is de vraag binnengekomen waarom 
er geen geld meer wordt overgemaakt voor leden die te 
laat betaald hebben. Daarover is in juni 1993 de afspraak 
gemaakt dat in april éérimalig een bedrag wordt over-
gemaakt aan de groepsbesturen. bestaande uit een vaste 
bijdrage en een bedrag per op 1 april geregistreerd lid. 
Voor leden die later betalen wordt dus niets meer over-
gemaakt, omdat de kosten in dat geval hoger zijn dun het 
over te maken bedrag If 0.50 per lid). 
inhileumviering li n jaar VBBN 
Drie bestuursleden gaan zich actief bezighouden met 
fondsenwerving voor de financiering van het jubileum, 
Het voorlopige programma luidt: een symposium met 
imkersdag in oktober 1997, vervolgens diverse vieringen 
in de groepen waarbij het jubileumboek aan de leden 
wordt aangeboden, en in maart 1998 een slotnianifestatie. 
Tevens wordt gewerkt aan een CD-rom, een soort CD die 
op een computer kan worden afgedraaid en die alle 

154 informatie over bijen kan bevatten: filmfragmenten, dia's 
en wetenswaardigheden. Deze CD kan antwoord geven op 
allerlei vragen op het gebied van bijen, en kan gebruikt 
worden in de subverenigingen, op markten en braderieën, 
en op scholen en milieu-educatie centra. De beeldkwaliteit 
van een CD is veel beter dan van een videoband en slijt 
ook niet in gebruik. Bovendien kan er veel sneller worden 
gezocht naar een bepaald fragment, als de imker bijvoor-
beeld het leggen van een eitje wil laten zien. 
Registratie 
De Bedrijfsraad heeft geprobeerd een landelijk registratie-
systeem voor imkers op te zetten. Helaas is dit niet nelukt. 
omdat elk voorstel stuitte op bezwaar van één van de 
participanten. Uiteindelijk is besloten dat alle vereniging-
en toch weer zelf voor registratie zorgen. Vorig jaar 
geschiedde de VBBN-registratie nog via de lidmaat-
schapskaarten. die door de secretarissen van de sub-
verenigingen moesten worden ingevuld. 
Dit jaar zorgt de VBBN voor een kant-en-klaar ingevulde 
kaart. met registratienummer en vermelding van een 
aantal nuttige telefoonnummers op de achterzijde. Helaas 
is deze kaart op dit moment nog niet klaar. de ontwerper 
en de drukker zijn er nog druk mee bezig. Registratie is 
nodig voor het bezoeken van bevruchtingsstations en de 
verkoop van volken op markten. 
Statuten 
Een aantal keren is in groepsvergaderingen toegezegd dat 
er Statuten voor de groepen zullen worden ontworpen. 
Toen echter de huidige Statuten werden vastgesteld, is ook 
besloten na twee jaar te evalueren en eventueel hij te 
stellen. Dit gaat nu gebeuren. de afspraak met de notaris is 
al gemaakt. Als er nieuwe Statuten komen, worden deze 
ter goedkeuring voorgelegd aan de AV van 1997. Daarin 
zullen ook Statuten voor groepen en subverenigingen 
worden opgenomen. Voordat de Statuten worden vast-
gesteld. is er uitgebreid gelegenheid hierop te reageren. 
Verzoek aan de groepsbesturen van de VBBN 
Willen de groepsbesturen hun vergaderstukken en agenda 
zo veel mogelijk op tijd toesturen aan het algemeen 
secretariaat? 
Voorbereiding Algemene Vergadering 
Er moet gestemd worden over contributieverhoging en 
kandidaten HB. Ook moet de AV instemmen met een  

verhoogde bijdrage aan de Ambrosiushoeve in 1996. 
Op wier verzoek zal tijdens de AV een pauze worden 
ingelast. Na afloop van de vergadering zijn er koffie en 
broodjes op het Bijenhuis, waar de Commissies met een 
standje aanwezig zijn voor informatie. 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick Vi►►tderiuk 
De jaarvergadering is inmiddels een beetje uit m'n kleren 
gezakt. ik had een dubbel gevoel na afloop. Natuurlijk 
mag je stellen dat een meerderheid van 84 % v6ár de 
verhoging voor de VBBN en 78 % vóór de Ambrosius-
hoeve in zo'n gevoelige zaak een mooi resultaat is. Ruim 
4/5 deel van de /eden steunt ons. De andere kant van de 
medaille is dat een forse contributieverhoging voor 
niemand van ons leuk is en ik liever een besluit over een 
leuke nieuwe activiteit door de vergadering loods. Natuur-
lijk. er  was weerstand tegen het voorstel maar dat leverde 
geen nieuwe feiten op of perspectieven op. Mocht het zo 
zijn dat men hij het doordenken van de bezwaren up 
nieuwe ideeën komt, leg het hij de groep of hij ons op tafel. 
Elk voorstel kan winst betekenen. 
De meesten hebben zich positief uitgelaten, al was het 
maar met applaus op de nuchtere of stimulerende opmer-
kingen en met hun stem. Dank daarvoor, ik zie dat nok als 
resultaat van tijdig overleg en raadpleging hij de groeps-
besturen en in de groepsvergaderingen. lk doe nu een 
beroep op de minderheid, zich loyaal achter de mening 
van de grote meerderheid te scharen. 
In de vergadering en in enkele brieven werd gepleit voor 
een lagere contributie voor de ouderen met alleen een 
AOW. We hebben dat in het HB overwogen, maar moet 
dat ook niet gelden voor mensen met een bijstands-
uitkering, een krappe WAO en noem maar op? Vaak met 
veel hogere gezinskosten. En wie legt de toets aan? En 
mag ik dan toch één keer zeggen dat juist onze hobby niet 
alleen geld kost? 
Aan het begin dankte ik onze oud-voorzitter Jan Speelziek 
voor het feit dat hij niet alleen zijn boek had bewerkt en 
geactualiseerd. maar vooral omdat hij alle rechten aan de 
VBBN heeft geschonken. In de loop van de zomer komt 
de nieuwe druk uit. Ik noem hier ook Lubbert Eendhuizen 
die het boek weer op diskette heeft overgebracht en een 
voorbewerking heeft verricht. 
Een nieuw perspectief bood het verhaal van Gerard Mostert 
over de vele wegen die samenkomen in de richting van 
meer natuur in de woonomgeving en het project 
Frederiksoord dat daar een grote rol in kan vervullen. En, 
zoals ik daaraan toevoegde, daar ligt een stuk van ons 
nieuwe beleid: het promoten van insektenvriendelijke 
gewassen vlak bij huis. 
Ik citeer uit de brief van Arnhem: stel een plan op voor 
ledenbehoud en ledenwerving. Zeer terecht. Het blijkt op 
verschillende plaatsen mogelijk nieuwe leden aan te 
trekken. En dat moet lokaal gebeuren. Een landelijke 
campagne is te kostbaar voor ons. maar vooral blijkt 
steeds weer dat mensen geïnteresseerd raken door de 
enthousiaste verhalen van mensen die genieten van hun 
hijen. Je moet ze - figuurlijk voorlopig - met hun neus in 
de bijen drukken. En nu breekt de tijd aan voor de mooie 
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vootjaar zal d it op de agenda staan. 
Van e nkele groepen i de vraag binnengekomen waarom 
er geen geld meer wordt overgemaakt voor I eden die te 
laat betaald hebben. Daarover is in j uni 1993 de afspraak 
gemaakt dat in apri l eenmalig een bed rag wordt over
gemaakt aan de groepsbesturen. bestaande uit een vaste 
bijdrage en een bed rag per op I apri I geregistreerd I id . 
Voor !eden die later betalen word t dus niets meer over
gemuakt, omdat de kosten in dar geval hoger zijn dan het 
over te maken bed rag (f 0,50 per lid). 
.Jubileumviering 100 jaar VBBN 
Drie bestuursleden gaan zicb actief bezighouden met 
fondsenwerving voor de fmanciering van het jubi le um. 
Het voorlopi ge programma luidt: een symposium met 
imkersdag In oktober 1997, vervolgens diverse vieringen 
in de groepen waarbij het jubileumboek aan de I eden 
wordt aangeboden, en in maart 1998 een slotmanifes tatie. 
Tevens wordl gewerkt aan een CO-rom, een ~oort CD die 
op een computer kan worden afgedraaid en die aile 
informatie over bijen kan bevatten: filmfragn1enten , dia 's 
en wetenswaardigheden. Deze CD kan antwoord geven op 
allerle i vragen op het gebied van bijen, en kan gebruikt 
worden in de subverenigi ngen, op markten en braderieen . 
en op scholen en mili eu-educatie centra. De beeldkwaliteit 
va n een CD is vee! beter dan van een videoband en slijt 
ook niet in gebruik. Bovendien kan er vee I sneller worden 
gezocht naar een bepaa ld fragment, als de imker bijvoor
beeld het leggen van een e itje willaten zien. 
Registratie 
De Bedrij fsraad heeft geprobeerd een landelijk registratie-
ysteem voor imkers op te zetten. Helaas is dit niet gelukt, 

o mdat e lk voorstel stu itte op bezwaar van een van de 
participanten. Uitei ndelijk is besloten dat aile vereniging
en toch weer zelf voor registratie zorgen. Vorig jaar 
geschiedde de VBBN-reg istratie nog via de lidmaat
schapskaarten. die door de secretarissen van de sub
verenigi ngen moesten worden ingevu ld. 
Ditjaar zorgt de VBBN voor een kant-en-klaar ingevulde 
kaart, met registratienummer en vermelding van een 
aanta l nuttige telefoonnummers op de achterzijde. Helaas 
i deze kaart op dit moment nog niet klaar, de ontwerper 
en de dmkker zijn er nog druk mee bezig. Registratie is 
nodig voor het bezoeken van bevruchtingsstations en de 
verkoop van volken op markten. 
Statuten 
Een aanta l keren is in groepsvergaderingen toegezegd dat 
er Statuten voor de groepen zullen worden ontworpen. 
Toen echter de huidige Statuten werden vastgesteld. is ook 
besloten na twee jaar te evalueren en eventueel bij te 
stellen. Dit gaat nu gebeuren , de afspraak met de notaris is 
al gemaakt. A Is er nieuwe Statuten komen, worden deze 
ter goedkeuring voorgelegd aan de AV van 1997. Dam·in 
zu llen ook Statuten voor groepen en subverenigingen 
worden opgenomen. Voordat de Statuten worden vas t
gesteld, is er uitgebreid gelegenhe id hierop te reageren. 
Verzoek aan de groepsbesturen van de VBBN 
Wi llen de groepsbesturen hun vergaderstukken en agenda 
zo vee! mogelijk op tijd toesturen aan het algemeen 
secretariaat? 
Voorbereiding Algemene Vergadering 
Er moet ges temd worden over conu·ibutieverhoging en 
kand idaten HB . Ook moet de AV instemmen met een 
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verhoogde bijdrage aan de Ambrosiushoeve in .1996. 
Op veler verzoek zal tijdens de A V een pauze worden 
ingelast. Na atloop van de vergadering zijn er koftie en 
broodjes op het Bijenhuis, waar de Commis ies met een 
standje aanwezig zijn voor informatie. 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick Vuuderink 
De jaarvergadering is inmiddels een beetje uit m' n kleren 
gezakt. lk had een dubbel gevoel na atloop. Natuurlijk 
mag je stellen dat een mcerderheid van 84 % v66r de 
verhoging voor de VBB en 78 % v66r de Ambrosius
boeve in zo 'n gevoelige zaak een mooi resultaat is. Ruim 
4/5 dee! van de !eden steunt ons. De andere kant van de 
medaille is dat een for e contributieverhoging voor 
niemand van ons Jeuk is en ik liever een besluit over ecn 
Jeuke nieuwe activiteit door de vergadering loods. Natuur
lijk, er was weerstand tegen het voorstel maar dat leverde 
geen nieuwe feiten op of perspectieven op. Mocht het zo 
zijn dat men bij het doordenken van de bezwa.ren op 
nieuwe ideeen komt, leg het bij de groep of bij ons op tafel. 
Elk voorstel k::m win t betekenen . 
De meesten hebben zich positief uitgelaten. al was het 
maar met applaus op de nuchtere of stimulerende opmer
kingen en met hun stern . Dank claarvoor. Ik z ie dat ook als 
resultaat van tijdig overleg en raadpleging bij de groeps
besturcn en in de groepsvergaderingen. lk doe nu een 
beroep op de minderheid, zi.ch loyaal achter de mening 
van de grote meerderheid te scharen. 
In de vergadering en in enkele brieven werd gepleit voor 
een lagere contributie voor de ouderen met aileen een 
AOW. We hebben dat in het HB overwogen. maar moet 
dat ook niet gelden voor mensen met een bijstands
uitkering, een krappe WAO en noem maar op? Vaak met 
vee! hogere gezinskosten. En wie legt de toets aan? En 
mag ik dan toch een keer zeggen dat juist onze hobby niet 
aileen geld kost? 
Aan het begin dankte ik onze oud-voorzitter Jan Speelziek 
voor het feit dat hij niet aileen zijn boek had bewerkt en 
geactua li seerd, maar vooral omdat hij aile rechten aan de 
VBBN heeft geschonken. ln de loop van de zomer komt 
de nieuwe druk uit. Ik noem hier ook Lubbert Eendhuizen 
die het boek weer op diskette heeft overgebracht en een 
voorbewerking heeft verricht. 
Een nieuw perspectief bood het verhaal van Gerard Mostert 
over de vele wegen die samenkomen in de richting van 
meer natuur in de woonomgeving en het project 
Frederiksoord dat daar een grote rol in kan vervullen. En, 
zoals ik daaraan toevoegde, daar ligt een stuk van ons 
ni euwe beleid : het promoten van insektenvriendelijke 
gewa sen vlak bij huis. 
lk citeer uit de brief van Arnhem: stel een plan op voor 
ledenbehoud en ledenwervi ng. Zeer terecht. Het blijkt op 
verschillende plaatsen mogelijk nieuwe !eden aan te 
trekken. En dat moet lokaal gebeuren. Een lande lijke 
campagne is te kostbaar voor ons, maar vooral blijkt 
steeds weer dat men sen ge'interesseerd raken door de 
e nthousiaste verhalen van mensen die gen ieten van hun 
bijen. Je moet ze- figuurlijk voorlopig- met hun neus in 
de bijen drukken. En nu breekt de tijd aan voor de mooie 
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verhalen. Het Bijenhuis kan u helpen met een pakket 
materiaal met concepten voor artikelen in de lokale pers 
en een kort kennismakings`cursusje voor mensen die 
eerst goed willen weten wat er bij bijenhouden komt 
kijken. Dan een zwerm, een mentor vooral en grote kans 
op succes als die mentor maar in de buurt blijft. Grijp nu 
de kans want het vergaderseizoen loopt ten einde en de 
bijen komen weer tot leven. Zij het heel traag door alle 
kou die ze moesten verduren en nog verduren. Maar als u 
dit leest, zal het ergste leed toch wel geleden zijn, nee. 
verschijnen de eerste zwenndoppen mogelijk al. Laat ik u 
dat maar toewensen. 

Bijengezondheidszorg 
Jan Charpentier en Catherine Reker 
De studiedag Bijengezondheidszorg, gehouden in Utrecht 
op 17 februari 1996 had als accenten: algemene hygiëne 
bij het imkeren. Amerikaans vuilbroed en de varroamijt. 
Diverse sprekers uit binnen- en buitenland benaderden de 
problemen van verschillende kanten. Buitengewoon 
plezierig was daarbij, dat ze alle hun verhaal in het Neder-
lands hielden. Bovendien was de kwaliteit hoog zodat, 
ongeacht de achtergrond van de aanwezigen, ieder met 
meer kennis de zaal verliet dan waarmee hij er was 
binnengekomen. 
De organisatie was in handen van de commissie Bijen-
gezondheidszorg van de VBBN. Onder leiding van haar 
voorzitter Catherine Reker en met behulp van de afdeling 
Sociale Insekten van de Universiteit van Utrecht werd een 
en ander vlot afgehandeld, ofschoon diverse sprekers en 
ook de toehoorders graag wat meer tijd hadden gewenst. 

Verschillende lezingen stonden op het programma 
• Toelichting op de noodzaak van hygiënisch imkeren 

door Jan Veenhof 
• Aanvullingen hierop vanuit het standpunt van de 

wetgever door Henk van Schuppen 
• Diagnose en behandeling van bijenziekten door Friedrich 

Pohl 
• Amerikaans vuilbroed en de wijze van saneren van 

bijenvolken door Job van Praagh 
• Invloed van temperatuur op ontwikkeling van broed en 

de varroamijt door Bernhard Kraus 
• Biotechnische bestrijding van de varroamijt met de 

darreraatmethode door Johan Calis 
• De antibacteriële activiteit binnen het bijenvolk door 

Frans Jacobs. 

Samenvattingen van de gehouden lezingen zijn door Jan 
Charpentier gemaakt en gebundeld in een handzaam 
verslagboekje. Dit boekje is toegestuurd aan alle deel-
nemers aan het symposium. In de vrolijke chaos die 
tijdens de middagpauze ontstond zijn wellicht wat namen 
zoekgeraakt van mensen die wel een verslag besteld 
hebben. Zij kunnen dit alsnog ontvangen door even naar 
het secretariaat van de VBBN te bellen. 0317-422422. 
Ook de mensen die niet aanwezig waren kunnen een 
verslag bestellen door ƒ5,- over te maken op gironummer 
84.68.01 t.n.v. VBBN Wageningen, onder vermelding 
van: 'bestelling verslag Bijengezondheid'. De tekst van 

het verslag kan goede diensten bewijzen bijvoorbeeld bij 
cursussen. 
De bedoeling van de commissie Bijengezondheidszorg is 
dat meerdere studiedagen volgen, en ook cursussen met 
name voor de coordinatoren in de groepen. U wordt 
hiervan op de hoogte gehouden. Deze dag was dus niet 
een éénmalig jaarlijks gebeuren met een gezellig samen-
zijn en een vrijblijvend 'tot volgend jaar': de intentie is 
een continue informatievoorziening en scholing om te 
komen tot gezonde bijenvolken. Voor meer informatie 
over de commissie Bijengezondheidszorg: Catherine 
Reker, 050-3184505. 

FAMILIEBERICHTEN 

Op 26 februari 1996 overleed op 75-jarige leeftijd 

CHRISTIAAN WILLEM VAN EERDENBURG 

Hij was meer dan 50 jaar lid van onze subvereniging. 
Ter gelegenheid van dat jubileum bezocht ons bestuur hem 
en bewonderde zijn stal met veertig volken. 
Wij verliezen in hem een aimabel mede-lid en een zeer 
kundig imker. Zijn zuster en schoonzuster wensen wij sterkte 
toe. 

Bestuur en leden VBBN subvereniging Voorne Putten 

Op 31 januari 1996 is op 79-jarige leeftijd overleden 

JAN MEEUWISSEN 

Ruim 25 jaar was Jan lid van onze vereniging, waarvan 
enkele jaren in de functie van voorzitter. Wij zullen in hem 
een zeer toegewijd imker missen. 
Wij wensen zijn kinderen en kleinkinderen veel sterkte toe 
bij het verwerken van dit verlies. 

Bestuur en leden 
NCB bijenhoudersvereniging Budel/Maarheeze 

Op 6 februari 1996 is plotseling overleden onze imkervriend 
en trouwe medewerker 

LEENDERT MARIE ROETEN 

in de leeftijd van 74 jaar. 
Hij was een man die niet graag in de belangstelling stond. 
doch op geheel eigen wijze vele werkzaamheden voor onze 
vereniging verrichtte. De rouwkaart gaf dit zo treffend aan: 
'Altijd voor een ander, nooit voor zich alleen, 
dierbaar in gedachten, blijft hij om ons heen.' 
Zijn imkervrienden zullen hem heel erg missen. Wij wensen 
de familie heel veel kracht toe om dit verlies te dragen. 

Bestuur en leden VBBN subvereniging Bussum 
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verhalen. Het Bijenhuis kan u helpen met een pakket 
materiaal met concepten voor artikelen in de lokale pers 
en een kort kennismakings'cursusje ' voor mensen die 
eerst goed willen we ten water bij bijenhouden komt 
kijken. Dan een zwerm. een mentor vooral en grote kans 
op succes als die mentor maar in de buurt blijft. Grijp nu 
de kans want bet vergaderseizoen loopt ten einde en de 
bijen komen weer tot Ieven. Zij het heel traag door aile 
kou die ze moesten verduren en nog verduren. Maar als u 
ditleest, zal het ergste leed toch wel geleden zijn, nee, 
verschijnen de eerste zwem1doppen mogelijk al. Laat ik u 
dat maar toewensen. 

Bijengezondheidszorg 
]mr Charpentier e11 Catherine Reker 
De studiedag Bijengezondheidszorg, gehouden in Utrecht 
op 17 februari 1996 had al accenten: algemene hygiene 
bij het imkeren, Amerikaans vuilbroed en de varroamijt. 
Diverse sprekers uit binnen- en buitenland benaderden de 
problemen van verschi .llende kanten. Buitengewoon 
plezieiig was daarbij , dat ze aile hun verhaal in het Neder
lands hielden. Bovendien was de kwaliteit hoog zodat, 
ongeacht de achtergrond van de aanwezigen, ieder met 
meer keonis de zaal verliet dan waarmee hij er was 
binnengekomen. 
De organisatie was in handen van de commissie Bijen
gezondheidszorg van de VBBN . Onder Ieiding van haar 
voorzitter Cathe1ine Reker en met behulp van de afdeling 
Sociale lnsekten van de Universiteit van Utrecht werd een 
en ander vlot afgehandeld, ofschoon diverse sprekers en 
ook de toehoorders graag wat meer tijd hadden gewenst. 

Verschillende lezingen stonden op het programma 
• Toelichting op de noodzaak van hygienisch imkeren 

door Jan Yeenhof 
• Aanvullingen hierop vanuit het tandpunt van de 

wetgever door Henk van Schuppen 
• Diagno e en behandeli ng van bijenziekten door Friedrich 

Pohl ' 
• Amerikaan vuilbroed en de wijze van saneren van 

bijenvolken door Job van Praagh 
• lnv loed van temperatuur op ontwikkeling van broed en 

de varroamijt door Bernhard Kraus 
• Biotechnische bestrijding van de varroamijt met de 

daneraatmethode door Johan Calis 
• De antibacteriele acriviteit binnen het bijenvolk door 

Frans Jacobs. 

Samenvattingen van de gehouden lezingen zijn door Jan 
Charpen tier gemaakt en gebundeld in een handzaam 
vers lagboekje. Dit boekje is toegestu urd aan alle deel
nemers aan het symposium . In de vrolijke chaos d ie 
tijden de middagpauze ontstond zijn wellicht wat namen 
zoekgeraakt van mensen die we i een verslag besteld 
hebben . Zij kunnen dit alsnog ontvangen door even naar 
het secretariaat van de VBB te be llen, 03 17-422422. 
Ook de mensen die niet aanwezig waren kunnen een 
verslag beste ll en door f5,- over te maken op gironummer 
84.6 .0 1 t.n.v . VBB Wageningen, onder vennelding 
van: ' bestelling verslag Bijengezondheid '. De tekst van 

bet verslag kan goede dien ten bewijzen bijvoorbe~ld bij 
cursussen. 
De bedoeling van de commissie Bijengezondheidszorg is 
dat meerdere studiedagen volgen, en ook cursussen met 
name voor de coordinatoren in de groepen. U wordt 
hiervan op de hoogte gehouden. Deze dag was dus niet 
een eenmalig jaarlijks gebeuren met een gezellig samen
zijn en een vrijbl ijvend 'tot volgend jaar': de intentie i 
een continue informatievoorziening en scholing om te 
komen tot gezonde bijenvolken. Voor meer informatie 
over de commissie Bijengezondheidszorg: Catherine 
Reker, 050-3 184505 . 
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FAMILIEBERICHTEN 

Op 26 februari 1996 overleed op 75-jarige leeftijd 

CHRI TlAA WILLEM VA EERDENBURG 

Hij was meer dan 50 jaar lid van onze subveren iging. 
Ter gelegenhe id van da t j ub ileum bezocht ons bestuur hem 
en bewonde rde zijn stal met veertig volken. 
Wij verliezen in hem een aimabelmede-lid en een zeer 
kundig imker. Zijn zuster en schoonzuster wensen wij sterkte 
toe. 

Bestuur en !eden VBBN subvereniging Voorne Punen 

Op 3 1 januari 1996 is op 79-jarige leeftijd overleden 

JAN MEEUWISSE 

Ruim 25 jaar wa Jan lid van onze vereniging, waarvan 
enkele jaren in de fu nctie van voorzitter. Wij zullen in hem 
een zeer toegewijd imker missen. 
Wij wensen zijn ki nderen en kleinkinderen veel sterkte toe 
bij het verwerken van di t verli es . 

Bestuur en I eden 
CB bijenhoudersvereniging Budei/Maarheeze 

Op 6 februari 1996 is plotseling overleden onze imke rvriend 
en trouwe medewerker 

LEE DERT MARIE ROETEN 

in de leeftijd van 74 jaar. 
Hij was een man die niet graag in de be lang telling stond. 
doch op geheel eigen wijze vele werkzaamheden voor onze 
vere niging verrichtte. De rouwkaart gaf dit zo treffend aan: 
'Ahijd voor een ander, nooit voor z ich a ileen, 
dierbaar in gedachten, blijft hij om ons heen.' 
Zijn imkervrienden zull en hem heel erg missen. Wij wensen 
de fami li e heel veel kracht toe om dit verlies te dragen. 

Bestuur en I eden VBBN subvereniging Bussum 
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